



Gender, Family and Deindustrialization

Call for Papers

DEINDUSTRIALIZATION
AND THE POLITICS OF OUR TIME

University of Strathclyde, Glasgow, Scotland

25-26 June 2024

Proposals are invited for the third annual conference sponsored by the DéPOT transnational partnership ([Deindustrialization and the Politics of our Time](#)). We welcome individual proposals, panels and roundtables addressing any aspect of this year's theme: Gender, Family and Deindustrialization. Proposals offering intersectional perspectives are particularly encouraged, as are those with a transnational/comparative dimension.

Potential themes include but are not limited to:

- Intersections of class, race and gender in deindustrializing/deindustrialized communities
- Gender, work and industrial restructuring
- Gender and resistance
- LGBTQI+ experiences of deindustrialization and deindustrialized communities
- Gendered spaces of deindustrialization
- Global South perspectives
- Deindustrialization and reproductive labour
- Health and the body
- Gender, public policy and deindustrialization
- Gendered narratives and representations
- Gender, deindustrialization and energy transitions
- Childhood and youth
- Gender and heritage
- Gender and memory

Papers will be pre-circulated ahead of the conference and there will be an opportunity for selected papers to be included in a planned edited volume to be published by University of Toronto Press.

Please send proposals to deindustrialization@concordia.ca by **November 3, 2023**

Outcomes will be communicated by early December 2023



Genre, famille et désindustrialisation

Appel aux soumissions

Université de Strathclyde, Glasgow, Écosse

25-26 juin 2024

DEINDUSTRIALIZATION
AND THE POLITICS OF OUR TIME

Nous invitons des propositions pour la troisième conférence annuelle du partenariat transnational DéPOT ([Désindustrialisation et politiques de notre temps](#)). Nous acceptons les propositions individuelles, les panels et les tables rondes portant sur n'importe quel aspect du thème de cette année : Genre, famille et désindustrialisation. Les propositions offrant des perspectives intersectionnelles sont particulièrement encouragées, de même que celles ayant une dimension transnationale/comparative.

Les thèmes potentiels incluent, mais ne sont pas limités à :

- Intersections de la classe, de la race et du genre dans les communautés désindustrialisées ou en voie de désindustrialisation
- Genre, travail et restructuration industrielle
- Genre et résistance
- Expériences LGBTQI+ de la désindustrialisation et des communautés désindustrialisées
- Espaces générés de la désindustrialisation
- Perspectives du Sud mondial
- Désindustrialisation et travail reproductif
- Santé et corps
- Genre, politique publique et désindustrialisation
- Récits et représentations générés
- Genre, désindustrialisation et transitions énergétiques
- Enfance et jeunesse
- Genre et patrimoine
- Genre et mémoire

Les articles seront partagés avant la conférence et pourraient avoir l'opportunité d'être inclus dans un volume édité qui sera publié par les Presses de l'Université de Toronto.

Veuillez envoyer vos propositions à deindustrialization@concordia.ca avant le 3 novembre 2023

Les résultats seront communiqués au début du mois de décembre 2023.